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اجتماعی

ســـاخت  خبـــر  شـــته  گذ وز  ر چنـــد 
خانه های 25 متری واکنش های منفی 
زیادی بـــه همراه داشـــت تـــا جایی که 
پیش از آغاز یکصد و هفتاد و ششـــمین 
جلسه شـــورای اســـامی شـــهر تهران، 
رئیـــس شـــورای اســـامی شـــهر تهران 
در جمـــع خبرنـــگاران حاضـــر شـــد و 
گفت:»شـــهرداری بـــه هیچ  عنـــوان به 
خانه های 25 متـــری پروانه نمی دهد.«
ینکـــه  ا ن  بیـــا بـــا  ن  چمـــرا ی  مهـــد
ر  د نیـــم  ا نمی تو فرهنـــگ  یـــن  ا بـــا 
کنیـــم،  زندگـــی  خانه هایـــی  چنیـــن 
25 متـــری یعنـــی  افزود:»خانه هـــای 
تبعـــات  ایـــن  و  خانه هـــای تک نفـــره 
بالایـــی خواهـــد داشـــت  اجتماعـــی 
و نتیجـــه خوبـــی نـــدارد.« وی ادامـــه 
داد:» مـــا خانه هـــای کوچـــک داریـــم 
اما بـــه طـــور کلـــی ســـاخت خانه های 
عنـــوان  هیـــچ  بـــه  کوچک مقیـــاس 
صحیح نیســـت و با توجه بـــه ضرورت 
فرزنـــد آوری بایـــد خانه هایی بســـازیم 
کـــه در آن خانواده هـــا زندگـــی کنند.« 
چمران گفت:» شـــهرداری نه می تواند 
و نه باید به خانه هـــای 25 متری پروانه 
بدهد. در حالی که می توانیم مســـکن 
درســـت و خوبی داشـــته باشـــیم، چرا 
باید قفس بســـازیم و مردم را در قفس 
حبـــس کنیـــم.« به گـــزارش فـــارس، 
چمران افزود:»درســـت است که زمین 
گران است و ساخت و ســـاز گران تمام 
می شـــود اما باید دســـت به دست هم 
دهیـــم و مشـــکات را به درســـتی حل 
کنیم نـــه اینکه مســـاحت خانه ها را به 

25 متـــر کاهـــش دهیم.«
چمران دربـــاره احداث ترامـــوا در تهران 
نیـــز گفت: »مطالعـــه قطـــار شـــهری یا 
ترامـــوا در بودجـــه امســـال رقـــم خوبی 
داشـــته اســـت.« وی  با بیان اینکه انعقاد 
قـــرارداد احـــداث ترامـــوا با توجـــه به رقم 
ســـنگینی که دارد باید در شـــورا بررســـی 
شـــود، تأکید کرد:»این طرح چند ســـال 
اســـت در جریـــان قـــرار دارد امـــا بایـــد 

مطالعـــه انجـــام می شـــد.« چمـــران در 
ادامه با اشـــاره به بحث سرویس مدارس 
گفت:»نرخ گذاری سرویس های مدارس 

بایـــد زیر نظر شـــورا انجام شـــود.«
وی همچنیـــن بر ضرورت ســـاماندهی 

تاکســـی های اینترنتی تأکیـــد کرد.  
در جلســـه شـــورا، رئیس کمیســـیون 
عمران و حمل و نقل شـــورای اســـامی 
شـــهر تهران نیز در تذکری نســـبت به 
خبـــر احـــداث ترامـــوا واکنش نشـــان 
داد و گفت:»طرح هایـــی کـــه تجربـــه 
ناموفق در ســـایر شـــهرها داشـــته اند، 
نبایـــد در تهـــران اجرا شـــوند.« جعفر 
تشکری هاشـــمی افـــزود:» طرح جامع 
حمل و نقـــل و ترافیک باید بر اســـاس 
برنامـــه پنجـــم توســـعه شـــهرداری به 
همچنیـــن   ، می شـــد ئـــه  ا ر ا ا  شـــور
شهرداری موظف شـــده بود مطالعات 
امکان سنجی تراموا و ال.آر.تی را انجام 
دهـــد. در تبصـــره 2۰ نیز چیـــزی تحت 
عنـــوان فرصت هـــای ســـرمایه گذاری 
بـــرای ترامـــوا قیـــد نشـــده بـــود.« وی 
شـــهرداری  کـــه  دیدیـــم  افزود:»مـــا 
تفاهمنامـــه ای برای احـــداث تراموا در 
تهـــران بـــا وزارت دفـــاع منعقـــد کرده 
اســـت. از طرح هایـــی کـــه مشـــکات 
مـــردم را برطـــرف می کنـــد حمایـــت 
می کنیـــم امـــا نبایـــد طرح هایـــی کـــه 
تجربه ناموفق در سایر شهرها داشتند 
در تهران اجرا شـــوند. تعـــداد ناوگان، 
مســـیر، تعـــداد مســـافران و مجـــری 
طـــرح مشـــخص شـــده بنابرایـــن بـــه 
شـــهردار تهران تذکر می دهـــم هر چه 
ســـریع تر مطالعـــات را بـــه شـــورا ارائه 
دهـــد. اگر طـــرح خوبـــی بـــود، حتماً 

باید حمایـــت کنیم که ایـــن کار خوب 
انجام شـــود.« تشکری هاشـــمی ادامه 
داد:»اگـــر مطالعـــات تأییـــد نشـــد، به 
هیچ عنـــوان نباید کار در شـــهر عملی 
شـــود. ما نگران خبرهایی هستیم که 
در رســـانه ها در مورد تراموا می شنویم. 
از شـــهردار تهـــران تقاضـــا می کنـــم در 
مورد تفاهمنامه هایی که البته ســـابقه 
خوب و خروجی ملموسی از آن شاهد 
نیســـتیم، اقدام عملی انجام ندهد.«
لزوم رفع سریع مشکلات کارت منزلت

 ، مت ســـا ن  کمیســـیو ئیـــس  ر
محیط زیست و خدمات شهری شورای 
اســـامی شـــهر تهران گفت:»بخشی از 
مشـــکات مربوط بـــه کارت منزلت در 
چند ماه اخیر رفع شـــده است اما باید 
تمام مشـــکات بزودی مرتفع شـــود.«

و   یکصـــد   ر  د ی  د هـــا پیر ی  مهـــد
هفتاد و ششـــمین جلسه شـــورای اسامی 
شهر تهران گفت:»در اعطای کارت منزلت 
باید شأن و جایگاه دریافت کنندگان کارت 
حفـــظ شـــود. در ایـــن زمینـــه بخشـــی از 
مشـــکات پس از تذکر بنـــده در چند ماه 
پیـــش رفـــع شـــد امـــا بخشـــی از آن باقی 
مانده و افراد تنها می توانند به 2 ایســـتگاه 
برای دریافـــت کارت منزلت مراجعه کنند، 
در حالـــی که در گذشـــته ۱۰ ایســـتگاه این 
کارت را ارائـــه می دادند.« وی افزود:»اینکه 
فـــردی را مـــدام ببریـــم و بیاوریـــم، کارت 
منزلت اســـت؟ نام ایـــن کارت را باید کارت 
شـــرمندگی بگذاریم چراکه جای تأســـف 
دارد. تقاضای من این اســـت که شهرداری 
هـــر چه ســـریع تر مشـــکل را در دو یا ســـه 
هفته برطرف کند و گزارش آن را در شـــورا 

ارائـــه دهد.«

بدهی ۳۱ هزار میلیاردی نمایشگاه 
بین المللی

رئیـــس کمیته عمران شـــورای اســـامی 
شـــهر تهران در ادامه جلسه شورای شهر 
تهـــران گفت:»نمایشـــگاه بین المللـــی 
۳۱ هـــزار میلیارد تومان بدهکار اســـت و 
شـــهرداری می توانـــد اعمـــال قانون کند 

و نمایشـــگاه را ببندد.«
ســـید محمد آقامیری گفت:»در جلسه 
حمل و نقل و ترافیک اســـتان تهران در 
مورد شناورســـازی ســـاعت کاری ادارات 
بحث به میان آمـــد و چند روز از اجرای 
ایـــن طرح نگذشـــته اما پنـــج درصد به 
ترافیـــک شـــهر تهـــران افزوده اســـت. 
ایـــن در حالی اســـت کـــه با آغاز ســـال 
تحصیلی چهار هزار و 5۰۰ مدرســـه آغاز 

به فعالیـــت خواهند کرد.«
ی  ر ا گـــز بر ص  خصـــو ر  د ی  میـــر قا آ
ه  یشـــگا نما محـــل  ر  د ه ها  یشـــگا نما
بین المللی ســـئول نیز خاطرنشان کرد: 
»در این جلســـه گفتند شـــهرداری تهران 
مقصر اســـت که ایســـتگاه مترو در محل 
نمایشـــگاه بین المللـــی را فعـــال نکرده و 
مـــا گفتیم بـــه هیچ عنـــوان ایســـتگاه در 
نمایشـــگاه احداث نخواهیـــم کرد چراکه 
نمایشگاه شهر آفتاب ۱۳۷ هزار مترمربع 
وســـعت دارد و هیچ نقصـــی در آن دیده 
نمی شـــود امـــا به دلیـــل منافـــع، حاضر 

نیســـتند از آن دل بکننـــد.«
ه  یشـــگا نما « : گفت ن  یـــا پا ر  د ی  و
بین المللـــی ۳۱ هـــزار میلیـــارد تومـــان 
بدهـــکار اســـت و شـــهرداری می تواند 
اعمال قانون کند و نمایشگاه را ببندد. 
مـــا در آن جلســـه صراحتـــاً تمـــام این 

مـــوارد را اعـــام کردیـــم.«

مدیرعامـــل کانـــون پـــرورش فکری کـــودکان 
ایـــران در  و نوجوانـــان به عنـــوان نماینـــده 
چین، پیشـــنهاد شـــکل گیری اتحادیه کودک 
و نوجوان کشـــورهای عضو ســـازمان همکاری 

شـــانگهای را مطـــرح کرد.
به گزارش فارس، حامـــد عامتی معاون وزیر 
آموزش و پـــرورش و مدیرعامل کانون پرورش 
فکـــری کـــودکان و نوجوانان که ایـــن روزها به 
دعوت فدراسیون جوانان و سفارت جمهوری 
خلـــق چیـــن، به عنـــوان نماینـــده ایـــران در 

رویـــداد بین المللی جوانان کشـــورهای عضو 
ســـازمان شـــانگهای چین حضور یافته است، 
در ســـومین روز از حضور خـــود در این رویداد 
گفت: مـــا تقویت همـــکاری کشـــورهای عضو 
شـــانگهای و احیـــای جاده ابریشـــم را فرصتی 
برای تعمیق دوســـتی ها و ایجـــاد حرکت های 

پایدار در حوزه رشـــد جوانـــان می دانیم.
مدیرعامـــل کانـــون پـــرورش فکری کـــودکان 
و نوجوانـــان اضافـــه کـــرد: نظـــام ســـلطه بـــا 
اســـتعمار فکـــری جهانیان بـــه دنبـــال افول 

انســـانیت در بعد معنویت، عقانیت و به تبع 
آن جلوگیـــری از پیشـــروی جوامـــع اســـت و 
موانـــع متعددی را برای ممانعت از پیشـــرفت 
و عدالـــت جهانـــی فراهـــم کـــرده و مـــا را از 
شـــناخت دقیـــق قابلیت هـــا و ظرفیت هـــای 

خـــود منصرف ســـاخته اســـت.
مدیرعامـــل کانـــون پـــرورش فکری کـــودکان 
و نوجوانـــان اظهار کـــرد: در فرهنگ شـــرقی 
مـــا محبـــت حـــرف اول را می زنـــد و رقابـــت 
در آن معنایـــی نـــدارد. همیـــن مســـأله نیـــز 

موجب شـــده تا کیان خانـــواده جوامع غربی 
دچـــار چالش باشـــد، امـــا اگر ما بـــه فرهنگ 
و ســـنت های خودمان بازگردیـــم در فرهنگ 
شـــرق اصل بـــر خانـــواده اســـت و باید تاش 
شـــود تا جوانان در کشـــورهای عضو ســـازمان 
همکاری هـــای شـــانگهای بـــه اصـــل خانواده 
و محبـــت محور بـــودن در زندگـــی برگردند. 
احتـــرام به والدیـــن، معلم و دولـــت از نکاتی 
اســـت که می بایســـت در حوزه جوانان بدان 

تأکید داشـــت.

رئیس ســـازمان ثبت احوال کشـــور گفـــت: از ابتـــدای فروردین تـــا پایان تیر 
امســـال ۳۳۸ هزار و ۶۸۴ نوزاد در کشـــور متولد شـــده اند و ولادتشان به ثبت 
رســـید. به گـــزارش مهر، هاشـــم کارگر اعام کـــرد: بـــاروری اصلی ترین مؤلفه 
تغییـــرات جمعیتی در جهان و هـــر محدوده جغرافیایی اســـت. به نحوی که 
تغییرات ساختار و ترکیب جمعیت، حاصل کاهش و افزایش تعداد ولادت ها 
اســـت. وی ادامـــه داد: از ایـــن رو بـــرای هر نـــوع تصمیم گیـــری و برنامه ریزی 
در جامعه، بررســـی، تحلیـــل و توصیف رونـــد میـــزان  ولادت از ضروری ترین 
مطالعات در بسیاری از حوزه های اجتماعی محسوب شده و تغییرات آن مورد 
توجه برنامه های سیاســـت گذاری در حوزه جمعیت است. وی گفت: در سال 

گذشـــته یک میلیون و ۷5 هزار و 2۳۱ رویداد ولادت به ثبت رســـیده اســـت.

پیشنهاد شکل گیری اتحادیه کودک و نوجوان کشورهای عضو سازمان همکاری شانگهای
 ثبت بیش از یک میلیون و 7۰ هزار ولادت

در سال گذشته

مدیرعامل ســـازمان تأمیـــن اجتماعی 
گفت: »راهبـــرد دولت ســـیزدهم این 
اســـت که هزینـــه درمـــان را بویـــژه در 
ســـطح درمان بســـتری تا حـــد امکان 

به صفـــر نزدیـــک کند.«
بـــه گـــزارش پایـــگاه خبـــری تأمیـــن 
اجتماعی، میرهاشم موسوی در بازدید 
از بیمارســـتان میاد خدمات درمان را 
مهم ترین بخش از خدمات ســـازمان 
تأمین اجتماعـــی اعـــام و اظهارکـــرد: 
»مهم ترین اصل مـــورد توجه در بخش 
درمـــان ســـازمان تأمین اجتماعـــی، 
صیانت از بیمار و ارائه خدمات درمانی 

مطلوب و باکیفیت اســـت.«
موســـوی بـــا اشـــاره بـــه راهبردهـــا و 
روش هـــای مختلـــف ارائـــه خدمـــات 
درمانـــی در ســـازمان تأمین اجتماعی 
در بخش درمان مســـتقیم و همچنین 
از  خدمـــات  راهبـــردی  خریـــد  در 
بخش هـــای طـــرف قـــرارداد، افـــزود: 
»خدمـــات رایـــگان ســـامت از مبانی 

ایجـــاد عدالـــت اجتماعـــی اســـت. ما 
در مدیریت ســـازمان تأمین اجتماعی 
قائل بـــه توســـعه خدمات رایـــگان در 
همـــه بخش هـــا هســـتیم و البتـــه در 
ایـــن توســـعه کمـــی و کیفـــی خدمات 
بایـــد الزامات مدیریتـــی و نظارتی آن را 

فراهـــم کنیم.«
مدیرعامل ســـازمان تأمیـــن اجتماعی 
گفـــت: »رویکـــرد درمـــان رایـــگان در 
بخـــش درمـــان مســـتقیم ســـازمان 
تأمین اجتماعـــی، راهبـــرد موفـــق و 
الگویی اســـت کـــه در نظام ســـامت 
مـــورد توجـــه اســـت. اگـــر در مدیریت 
بخـــش درمان مشـــکلی وجـــود دارد و 
بـــه عنـــوان نمونـــه تقاضـــای القایی و 
هزینه خدمات بـــدون توجیه به نظام 
ســـامت تحمیل می شـــود، مدیریت 
این مشـــکات بر عهده مدیـــران نظام 
ســـامت اســـت و نباید این مشکات 
موجـــب ایجـــاد محدودیت و مشـــکل 

بـــرای مـــردم و بیماران شـــود.«

رئیـــس کل ســـازمان نظـــام پزشـــکی 
ایـــران گفت: »بیماری هـــای کبد بحث 
بســـیار مهمـــی در دنیـــا و کشـــور مـــا 
اســـت، به خصوص بیماری های کبدی 
غیرالکلیک و سندرم متابولیک کبدی 

که بســـیار شـــایع هستند.«
به گزارش مهر، محمـــد رئیس زاده، در 
دومین همایـــش جامع گوارش و کبد، 
نهمین همایـــش بین المللی هپاتیت 
ایـــران )THC۹( و اولیـــن همایـــش 
جامـــع اندوســـکوپی های گوارشـــی 
ایران کـــه به صورت همزمـــان در مرکز 
همایش هـــای رازی برگـــزار می شـــود، 
افـــزود: »در خصـــوص بیماری هـــای 
گوارشـــی باید بگویم این بیماری ها در 
حال حاضر فشار مضاعفی را به اقتصاد 
سامت و اقتصاد جوامع وارد می کند، 
به خصوص بیماری های کبدی که آمار 
رو بـــه رشـــدی دارد که ایـــن موضوع به 
بحث چاقـــی و اضافه وزن گـــره خورده 
و ایـــن بیماری هـــا روند رو به رشـــدی را 

در دنیا ســـپری می کند.«
رئیـــس زاده ادامـــه داد: »بیماری هـــای 
کبد بحث بسیار مهمی در دنیا و کشور 
ما اســـت. بـــه خصـــوص بیماری های 
کبدی غیرالکلیک و سندرم متابولیک 
کبدی که بســـیار شـــایع هســـتند و از 
آن بـــه عنـــوان یـــک ســـونامی در حال 
وقـــوع در دنیا نـــام برده می شـــود. این 
بیماری یکی از شایع ترین بیماری های 
مزمن غیرواگیر اســـت اما غایب بزرگ 
مجامع بیماری هـــای غیرواگیر در بین 
سیاســـتگذاران ملی و بین المللی هم 

هست.«
وی افزود: »نکتـــه مهم تر اینکه جامعه 
بشـــری به طور ادواری دچار یکســـری 
اپیدمی هـــا مثـــل کرونا می شـــود و اگر 
ســـندرم متابولیـــک کبـــدی کنتـــرل 
نشـــود در مواجهه بـــا ایـــن اپیدمی ها 
جامعه بسیار آســـیب پذیر خواهد بود 
و ریســـک ابتای شـــدید و کشـــندگی 

بیماری بالاتر مـــی رود.«

معاون رئیس جمهور اعلام کرد

پرداخت تسهیلات ۵۰۰ میلیون تومانی 
به زوجین روستایی دهه شصتی

معـــاون امور زنان و خانواده رئیس جمهـــور، از پرداخت 5۰۰ 
میلیون تومان تســـهیات به زوجین روستایی دهه شصتی 
خبـــر داد. به گزارش ایســـنا، انســـیه خزعلی در نشســـت 
دهیاران زن نمونه کشـــور، اظهار کرد: در روســـتاها ممکن 
اســـت با تجرد قطعی دهه شـــصتی ها مواجه باشـــیم، کما 

اینکه تجرد در روســـتا بیش از شـــهر است.
وی بـــا بیـــان اینکـــه با توجـــه به بحـــث تجرد در روســـتاها 
در ســـال های آینـــده ممکـــن اســـت بـــا مشـــکات جدی 
خانم هایـــی که به ســـالمندی رســـیده و در پی مشـــکات 
درمـــان و نگهداری هســـتند، مواجه شـــویم، توضیح داد: 
لـــذا بـــرای ترویـــج ازدواج دهه شـــصتی ها نیازمند حرکت 
جدی هســـتیم. یکی از دلایل این تجرد قطعی در روستاها 
مهاجـــرت پســـران از روســـتا به شـــهر اســـت که در شـــهر 
ازدواج کردند. معـــاون امور زنان و خانـــواده رئیس جمهور 
تصریح کرد: بـــه این زوجین ۱۰۰ میلیون تومان تســـهیات 
ازدواج عاوه بر تســـهیات عـــام ازدواج، 2۰۰ میلیون تومان 
کالا کارت و 2۰۰ میلیـــون تومـــان تســـهیات اشـــتغال داده 
می شود و مجموعاً 5۰۰ میلیون تومان پشتوانه برای زوجین 
دهه شصتی روســـتایی تعیین شـــده اســـت. عاوه بر این 
بیمـــه اجتماعی نیز بـــرای این زوجین در نظر گرفته شـــده 
اســـت. وی با بیـــان اینکه امیدواریم ســـال آینـــده نیز این 
مـــوارد در ردیف بودجه دیده شـــود تا مســـتمراً اجرا شـــود، 
افزود: علت اینکه ارائه این تســـهیات را از روستاها شروع 
کردیـــم، این اســـت که هم روســـتاها ایـــن نیـــاز را به دلیل 
تجرد افـــزون  دارند، هـــم مهاجرت معکوس در روســـتاها 
ضروری اســـت و هم معتقدیم شـــریان حیات یک کشور از 

روستاها شـــروع می شود.
خزعلـــی در بخش دیگر ســـخنان خـــود تأکید کـــرد: بیمه 
نابـــاروری بایـــد ۱۰۰ درصـــد اجـــرا شـــود و اگر بیمارســـتانی 
خصوصی این امـــر را اجرا نکند، مجوز آن  ابطال می شـــود. 
بنابرایـــن باید این امـــر را اجرایی کنند و اگر مـــواردی انجام 

نمی شـــود، گـــزارش کنید.

رئیس کمیسیون آموزش مجلس:

مصوبات مجلس برای بهبود معیشت 
اساتید پیگیری شد

رئیس کمیســـیون آموزش و تحقیقات مجلس از بهبود 
مصوبات کمیســـیون تلفیق برای آموزش عالی خبر داد. 
به گـــزارش مهر، علیرضا منادی ســـفیدان روز گذشـــته 
در دومین روز اجاس رؤســـای دانشـــگاه ها و مؤسسات 
آمـــوزش عالـــی، پژوهشـــی و فنـــاوری گفـــت: موضـــوع 
همسان ســـازی حقـــوق اســـتادان وزارت علـــوم و وزارت 
بهداشـــت بـــا هـــدف جلوگیـــری از خـــروج نخبـــگان از 
کشـــور در ایـــن مجلـــس و در کمیســـیون آمـــوزش و 
تحقیقات انجام شد. منادی سفیدان ادامه داد: مسکن 
مهم ترین مشـــکل بســـیاری از اســـتادان جوان اســـت و 
کمیسیون تلفیق به همه دانشـــگاه ها اجازه داد از محل 
بودجـــه کل خـــود و زمین های مازاد بـــرای اعضای هیأت 
علمی و کارکنان خود مسکن بســـازند. بر همین اساس 
۱۰ دانشـــگاهی کـــه در گام اول موفـــق بـــه قـــرارداد برای 
ســـاخت مسکن شـــوند، در کمیســـیون تلفیق، بودجه 

آنها را برای ســـال بعـــد افزایـــش می دهیم.
وی از تاش برای حفظ نخبگان و جلوگیری از مهاجرت 
آنها ســـخن گفـــت و تأکیـــد کرد: موفق شـــدیم ســـقف 
حقوق را برای اســـتادان در کمیســـیون تلفیق برداریم و 
مالیـــات پلکانی را هـــم حذف کردیم و مالیات اســـتادان 

۱۰ درصد است.

واریز وام بازنشستگان تأمین اجتماعی 
از اول مهر

مدیـــرکل فرهنگـــی و اجتماعـــی ســـازمان تأمیـــن 
اجتماعی از واریز وام 2۰ میلیون تومانی از اول مهرماه 
به حســـاب ۴۰ هزار بازنشســـته و مســـتمری بگیری که 
در قرعه کشی برگزیده شـــده اند خبر داد و گفت: »2۰ 
شـــهریور برای برگزیدگان ایـــن دوره از ثبت نام پیامک 
ارســـال شـــد، تا مراحل ثبت نام خود را جهت دریافت 
وام تکمیـــل کننـــد.« محســـن تقیانـــی در گفت وگـــو 
با ایســـنا، درخصـــوص زمـــان پرداخت ایـــن وام ها به 
بازنشســـتگان توضیـــح داد: »در صورتـــی کـــه ثبت نام 
کننـــدگان مشـــکل بانکـــی نداشـــته باشـــند و مراحل 
ثبت نام را تکمیل کنند، این تســـهیات از اول مهرماه 
بـــرای ۴۰ هزار نفر واریز خواهد شـــد همچنین تا پایان 
ســـال بـــه ۴۰۰ هزار نفـــر تســـهیات پرداخـــت خواهد 
شـــد که بـــرای ثبت نـــام متقاضیـــان در مراحل بعدی 

اطاع رســـانی می شود.«

رئیس جمعیت هلال احمر خبر داد

اعلام آمادگی هلال احمر برای اعزام 
تیم های امدادی به سیل زدگان لیبی

رئیـــس جمعیـــت هال احمـــر کشـــور بـــرای اعـــزام 
تیم هـــای درمانـــی و امـــدادی بـــه منظـــور کمـــک به 
ســـیل زدگان و متأثریـــن از طوفـــان در کشـــور لیبی، 

اعـــام آمادگـــی کرد.
به گـــزارش »ایران«، رئیـــس جمعیـــت هال احمر با 
ارسال نامه ای رســـمی  به ریاست جمعیت هال احمر 
لیبـــی، برای اعـــزام تیم هـــای درمانی و ارســـال اقام 
امـــدادی به منظور کمک به ســـیل زدگان شـــهر درنا و 
متأثریـــن از طوفان دانیل، اعام آمادگی کرد و منتظر 

پاسخ وی ماند.

مرور

رئیس اداره 
تصادفات 
پایتخت: 

حالا راکبان 
موتورسیکلت 

از اقشار و 
سطوح سنی 

و سطح سواد 
متفاوتی 

هستند و در 
عین حال، 

سطح رعایت 
فاکتورهای 

ایمنی پایین 
است

چمران :درست 
است که زمین 

گران است و 
ساخت و ساز 

گران تمام 
می شود اما 
باید دست 

به دست 
هم دهیم و 
مشکلات را 

به درستی 
حل کنیم نه 

اینکه مساحت 
خانه ها را به 

2۵ متر کاهش 
دهیم

رئیس اداره تصادفات پایتخت در گفت و گو با »ایران« عنوان کرد 

 سهم 51 درصدی موتورسیکلت ها 
در تصادفات منجر به فوت

گزارش

گروه اجتماعی

تکذیب ساخت خانه های 2۵ متری در  پایتخت
مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی:رئیس شورای اسلامی شهر تهران خبرداد

 هدف دولت سیزدهم صفر شدن
هزینه درمان در بخش بستری است

رئیس کل سازمان نظام پزشکی ایران:

 شیوع بیماری های کبدی
به دنبال افزایش چاقی

دلایلی همچـــون پایین بـــودن قیمت 
موتورســـیکلت نســـبت بـــه خـــودرو 
ســـواری و معطلـــی کمتـــر در ترافیک 
پایتخـــت، ازجمله عواملی اســـت که 
ســـبب شـــده مردم رغبت زیـــادی به 
اســـتفاده از این وســـیله نقلیه داشته 
باشـــند، امـــا حـــالا شـــاهد بـــالا رفتن 
آمار کشته شدگان توســـط این وسیله 
نقلیه پرســـرعت هســـتیم. بـــه گفته 
رئیـــس اداره تصادفـــات پایتخـــت، در 
۴ مـــاه نخســـت ســـال جاری 5۱ درصد 
تصادفات فوتی شـــهر تهـــران فقط به 
موتورســـیکلت ها اختصاص پیدا کرده 

کـــه این رقم بســـیار بالاســـت.
سرهنگ رابعه جوانبخت در گفت و گو 
بـــا »ایران« با اشـــاره بـــه افزایش عاقه 
پایتخت نشـــینان بـــه اســـتفاده از این 
وســـیله نقلیـــه گفـــت: »مدتی اســـت 
کـــه شـــاهد افزایش آمـــار اســـتفاده از 
موتورســـیکلت هســـتیم. حالا راکبان 
موتورســـیکلت از اقشار و سطوح سنی 
و ســـطح ســـواد متفاوتـــی هســـتند و 
در عیـــن حـــال هـــم ســـطح رعایـــت 
فاکتورهـــای ایمنـــی پایین اســـت. دو 
ماه پیـــش در میان فوتی های ناشـــی 
از رانندگـــی با موتورســـیکلت شـــاهد 
فوت اســـتاد دانشـــگاهی بودیم که دو 
خودرو شـــخصی در پارکینگ داشـــت 
اما بـــه دلیـــل ترافیـــک بالای ســـطح 
شهر، ترجیح داده بود از موتورسیکلت 
شـــخصی خود که توانایـــی پایینی هم 
در کنترل آن داشـــت، استفاده کند. او 
برای دیر نرسیدن سر کاس دانشگاه، 
جان خود را از دســـت داد. نمونه هایی 

از این دست زیادند. در حال حاضر به 
دلیل ارزان بودن این وسیله و موضوع 
زود رســـیدن به مقصد، افـــراد زیادی از 
این وســـیله اســـتفاده می کنند که در 
بیشـــتر موارد هم کاه ایمنـــی ندارند.« 

خرید کلاه ایمنی همراه موتور 
اجباری شود

بـــر اســـاس آخریـــن آمارهـــا، بیشـــتر 
تصادفـــات در معابـــر بزرگراهـــی اتفاق 
می افتد. تنها در ۴ ماه نخســـت امسال 
۳ فقره تصادف منجر بـــه فوت در تونل 
توحید اتفاق افتاده اســـت. در موضوع 
آمار بـــالای تصادفات و فوتی های راکبان 
موتورســـیکلت، دلایلی ازجمله سرعت 
بـــالا، نقص فنی و نداشـــتن روشـــنایی 
دخیل اســـت، اما در میان این عوامل، 
ســـرعت بالا و ویـــراژ لابـــه لای خودروها 

مهم ترین عامـــل به شـــمار می رود.
ســـرهنگ جوانبخت درباره راهکارهای 
عملی بـــرای کاهـــش آمـــار فوتی های 
راکبـــان موتورســـیکلت اعـــام کـــرد: 
»مـــن بیشـــتر طرفـــدار فرهنگســـازی 
هســـتم. بر لزوم استفاده از کاه ایمنی 
بایـــد خیلـــی بیشـــتر تأکیـــد شـــود. 
بهتـــر اســـت ترتیبـــی اتخاذ شـــود که 
کاه ایمنـــی رایـــگان هنـــگام خریـــد 
موتورســـیکلت بـــه خریدار ارائه شـــود 
یا اینکه همراه با خرید موتورســـیکلت 
خریـــد کاه ایمنـــی هم اجباری شـــود. 
اگـــر اســـتفاده از کاه ایمنـــی هنـــگام 
موتورسیکلت ســـواری مانند اســـتفاده 
از کمربنـــد ایمنـــی خودروهـــا اجباری 
و بـــه یـــک فرهنـــگ رانندگـــی تبدیل 
شـــود، آن موقع اســـت کـــه می توانیم 
بـــه کاهـــش آمـــار فوتی های ناشـــی از 
تخلفات موتورسیکلت سواران امیدوار 
باشـــیم. بدون شـــک بـــا اســـتفاده از 
کاه ایمنـــی صدمـــات و فوتی های این 
دســـته از وســـایل نقلیه کاهـــش پیدا 

خواهـــد کرد.«

گزارش خبری

مهسا قوی قلب
خبرنگار

آقامیری: در 
جلسه حمل و نقل 

و ترافیک استان 
تهران در مورد 

شناورسازی ساعت 
کاری ادارات بحث 

به میان آمد و چند 
روز از اجرای این 

طرح نگذشته 
اما پنج درصد به 

ترافیک شهر تهران 
افزوده است. این 

در حالی است 
که با آغاز سال 
تحصیلی چهار 

هزار و 5۰۰ مدرسه 
آغاز به فعالیت 

خواهند کرد

مدرسه

4500

علی محمدی/ایران  

ابوالفضل نسایی/ایران  


